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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 30-05-2011 kl. 9:15-12:30  

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Martha Wickens, Erik Nielsen, Ole Tinghøj, Ruth Rasmussen, Inge 
Konig, Gunner Madsen.

Christian Heiberg.

Betina Kjellerup.

Orientering fra kommunen.
v/Ældre- og Sundhedschef Birte Sonnenborq Grothe kl. 9:15 -  10:00

Fortiden arbejdes der med ny Handleplan for Ældre, og det næste dialogmøde afholdes den 6. juni 
2011. Der skal arbejdes på at finde indsatser og handlinger for de udvalgte fokus områder.

På hele køkkenområdet gennemføres en analyse, hvor der bl.a. kigges på produktionen og 
muligheder for et samarbejde med andre kommuner. Pt. er analysen i den undersøgende fase.

I samarbejde med Egedal Kommune arbejdes der på at etablere et fælles hjælpemiddeldepot. Der 
er ønske om, at stifte et § 60 selskab jf. lov om kommunernes styrelse. Det vil betyde, at 
kommunalbestyrelsen afgiver kompetence til selskabet. Der er endnu ikke taget endelig beslutning 
om dette.
Bevilling af hjælpemidler kan ikke delegeres og vil derfor forsat være en myndighedsopgave i 
Frederikssund Kommune. Det nye selskab skal varetage indkøb, udkørsel og afhentning af eks. 
rollatorer, kørestole, greb, toiletforhøjer mm.

Der er stor fokus på økonomien i Ældre og Sundhed. For at sikre at budgetterne bliver overholdt, er 
det vigtigt med et konstant fokus på dette område.
Besparelsen på 25-30 mio. kroner på budget for 2012 er endnu ikke politisk drøftet.

Hanne spurgte, om tomgangslejen på Pedershave kunne mindskes ved at åbne et demensafsnit (jf. 
punkt 7). Svaret var, at dette vil afstedkomme en øget udgift til personale.

Ventelisten til plejebolig er på ca. 20 personer, heraf hårde 9 fået boligtilbud, som de har afslået. 
Sidste år var der 100 ansøgninger, hvoraf de 95 blev tilbudt en plejebolig.

Der arbejdes med en beskrivelse vedr. flytningen af Visitationen til Østergården. Herunder 
rokade af midlertidige boliger, flytning af borgere mv.

Frederikssund Kommune har ikke en specialiseret indsats overfor demensramte borgere. På 
omsorgscentrene er der demensafsnit, men ikke højre personalenormeringer. På Solgården og 
Nordhøj er der særlige dagtilbud rettet til demente borgere.
I forbindelse med udarbejdelse af den nye handleplan for ældre i Frederikssund Kommune, er 
demens udvalgt som tema. Det giver gode muligheder for, at kigge på den gode udvikling og 
indsatsen overfor demensramte, herunder de hjemmeboende.

I Frederikssund Kommune mangler der ikke praktiserende læger, og afstanden til nærmest 
sygehus er overskuelig. Derfor arbejdes der ikke på at etablerer et sundhedshus.



Æ ld re rå d e t Frederikssund
Flytteplanlægningen af Frederikssund Dagcenter/Heimdalsvej samt hjælpemiddeldepotet 
på Lundebjergaard er i fuld gang.

Kommunen visiterer ikke til kørsel eller aktivitet på de brugerstyrede aktivitetscentre. Ældrerådet 
opfordrer Ældresagen til at beskrive centrenes muligheder for fælleskørsel.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 2-05-2011.
Godkendt uden bemærkning.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Regionsældrerådet har udarbejdet høringssvar vedrørende Hospitals- og Psykiatriplan 2020. Kopi 
sendes til Christian.
I Ældrerådene er der en del frustrationer over hospitalsomlægningerne med de problemer det 
afstedkommer. På Hillerød sygehus opleves det som problematisk, at skulle hvile og restituere sig 
imens der er støj fra ombygning mv.

Der er Regionsældrerådsmøde den 8. juni fra kl. 10:00 -  13:00, hvor Hanne og måske Christian 
deltager.

Visionsplanen fra den 11. maj 2011, er udsendt til Ældrerådet medlemmer pr. mail.

Lise Lotte laver fællestilmelding til dialogmødet den 6. juni 2011, der er afbud fra Erik, Martha og 
Lise Lotte.

HK73's venner inviterer alle pensionister i Frederikssund Kommune til at deltage i gratis kaffebord i 
forbindelse med den årlige sommerfest. Invitationen bliver opsat i de brugerstyrede aktivitetscentre.

Folder fra NordiCare vedr. faldulykker, Årsrapporten og et debatoplæg om velfærd og frivillige fra 
Ældresagen blev udleveret til Erik.

Der er sæsonafslutning på Ældrecentret Nyvej i Skibby den 20. juni kl. 12:00. Det koster 80,00 
kroner at deltage. Der er tilmelding til arrangementet.

For at øge kendskabet til hinanden under mere private forhold blev der stillet forslag om et fælles 
sommerarrangement for Ældrerådets medlemmer. Det blev besluttet, at finde en dag i første halvdel 
af august måned.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Martha Wickens.

Saldo på konto d.d. kr. 33.814,12. Tilskud på kr. 25.000,00 fra kommunen forventes indsat på 
Ældrerådets konto eftersommerferien.

Pkt. 5. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.

Den 16. maj blev der afholdt Repræsentantskabsmøde i Danske Ældreråd på Hotel Nyborg Strand, 
hvor 4 medlemmer af Ældrerådet deltog. Næste nyhedsbrev vil omhandle konferencen, kopi sendes 
til medlemmer, der ikke har mail. På Repræsentantskabsmødet herskede en del tvivl omkring 
valgproceduren, og derfor ønsker Danske Ældreråd en ændret valgprocedure. Emnet tages op i 
Nordgruppen.

Nordgruppen påpegede, at de kunne have ønsket et mere præcist og klart høringssvar til Hospitals- 
og Psykiatriplan 2020.

For at sikre den bedst mulige medicinhåndtering, er der ifølge aftalen med regionen mulighed for, at 
borgerne kan få dosisdispenseret deres medicin. Dette kræver dog, at borgeren skal være i et stabilt 
medicinforløb. Der skal rettes fokus på rådgivningen omkring forældede / ændret medicin som 
borgerne har liggende i deres hjem.
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Æ ld re rå d e t Frederikssund
Bordet rundt afslørede de forskellige problematikker, der arbejdes med i kommunerne. Det er bl.a. 
repræsentanter i bruger/pårørenderåd, oplæg af næste års budgetter, ansættelse af 
demenskoordinator og handleplan for ældre.

Erik har deltaget I DABs repræsentantskabsmøde. En omstrukturering af renovationen, betyder 
opstilling af flere unødvendige affaldsspande, med dertil hørende prisstigninger. Erik udarbejder 
læserbrev omhandlende denne problematik.

Ole vil rette henvendelse til Lokal avisen, efter at avisen har afslået artikler / læsebreve med 
begrundelsen "borgerne er ikke interesseret i at læse om de gamle.”

Pkt. 6. Revision af Ældrerådets vedtægter.

Punkt 2.6 omhandlende klagerådet skal slettes i vedtægterne. Betina undersøger, om det skal 
politisk godkendes. De gældende vedtægter udsendes med referatet og punktet tages op på næste 
møde.

Pkt. 7. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 54 Serviceudgifterne i 2011 samt bidrag til budgetforslag 2012-2012.
Ældrerådet fik orientering om dette på fællesmødet den 25. maj.

Sag nr. 55 Tomgangsleje på omsorgscentre.
Der er pt. 36 ledige boliger på Pedershave.
Der er ikke budgetteret med udgifter til tomgangsleje på ca. 3,8 mio. kr.
Efter at de midlertidige boliger på Solgården er flyttet, kan de 739.000 kr., der her er 
afsat til tomgangsleje, dække en del af de 3,8 mio. kr.

Sag nr. 56 Dosisdispensering -  håndtering af medicin til kommunens borgere.
Ældrerådets høringssvar taget til efterretning.

Sag nr. 57 Frit leverandørvalg for praktisk hjælp og personlig pleje -  valg af model.
Ældre- og Sundhedschefen indstiller, at Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
anbefaler at:

1. Godkendelsesmodellen benyttes til at sikre borgerne frit leverandørvalg 
indenfor områderne praktisk hjælp til rengøring og personlig hjælp.

2. Udbud under godkendelsesmodellen benyttes til at sikre borgerne frit 
leverandørvalg indenfor områderne praktisk hjælp til tøjvask og indkøb.

3. På madservice området afventes resultat af igangværende køkkenanalyser, 
før der tages stilling til valg af model.

4. Der udarbejdes forslag til nye kontrakter med private leverandører.

Sag nr. 58 Brugerstyrede centre.
Af hensyn til pladsforhold, rengøring og slidtage, er det ikke muligt at bruge udendørs 
køretøjer indendørs. Der skal parkeres udenfor, og er man dårligt gående, kan man I 
låne en rollator eller en kørestol. Man skal selv være i stand til at forflytte sig fra det 
udendørs køretøj og til den lånte stol.
Der udarbejdes en folder med retningslinjer, som kan udleveres i de brugerstyrede 
centre.
Der indstilles til Social,- Ældre og Sundhedsudvalget, at retningslinjerne også 
fremover anvendes på de brugerstyrede aktivitetscentre.

Sag nr. 59 Redegørelse om brug af magtanvendelse 2010.
Hanne Larsens redegørelse om brug af magtanvendelse viser at, der i 2010 har 

været anvendt magt i forhold til 5 borgere, mens der i 2009 var tale om 4.
Indberetningerne vedrører begge år borgere, der bor i plejeboliger.
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Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet
Orientering fra Erik.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Plan-og Udviklingsudvalget
Orientering fra Erik.

Pkt. 8. Næste møde og sted.

Mandag den 15. august 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 9. Eventuelt.

Der er ikke opbakning fra Social,- Ældre og Sundhedsudvalget til at indgå i et fællesarrangement 
med Ældrerådet i forbindelse med international ældredag den 1. oktober 2011. Derimod ser man 
velvilligt på, at Ældrerådet bruger kommunens eksperter indenfor Ældrerådet.
Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af Martha, Ole og Gunner som skal varetage 
planlægningen af dagen.

Ældrecentret Nyvej i Skibby har plan om i efteråret 2012, at arrangerer en temadag, hvor fokus skal 
være rettet mod frivillighedsarbejdet.

Ældrerådets plan om plantning af fire træer ved Omsorgscenteret Pedershave afventer en 
tilbagemelding fra Tina Tving Stauning.
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